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§ 1 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2014-12-15 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Dom från Svea hovrätt om att 
skadeståndskrav avseende detaljplan är 
preskriberat – Publiceras ej 

 

Yttrande och slutlig bevisuppgift i mål nr 
T 1403-14 (Bergs oljehamn) 

Kommunjurist Sara Källeskog 

Anmälningar KS 2015-01-12 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse från KKV Fastighetsdirektör Jenny Asmundsson 
  

Inbjudningar 
 

Inbjudan till seminarium om 
kompetensförsörjning, Bazaren 
”Stockholm, Stockholm, stad i världen. 
Stockholm, Stockholm, världens stad”  
2015-01-30 

 

  

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2014-12-09  
Käppalaförbundets förbundsfullmäktige 
2014-12-18 

 

Käppalaförbundets styrelse 2014-12-09  
- - - - - 
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§ 2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut KSSU 2014-12-09 

Ärende Beslutsfattare 
Fullmakt – stämning obetald 
gatukostnadsersättning – publiceras ej 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

Förlikningsavtal mellan Nacka kommun 
och fastighetsägarna till Eknäs 1:146 och 
1:147 – publiceras ej 

Stadsjurist Helena Meier 

Delegationsbeslut exploatering, se separat 
lista 

Mark- och exploateringschefen Ulf 
Crichton 

Uppsägning nyttjanderättsavtal Tollare 5:1 Bitr mark- och exploateringschef Christina 
Gerremo 

Avtal om ledningsrätt Älgö 5:5 Mark- och exploateringschefen Ulf 
Crichton 

Ök om servitutsupplåtelse för utfart och 
privat VA 

Mark- och exploateringschefen Ulf 
Crichton 

 
- - - - - 
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§ 3 Dnr KFKS 2013/191-040 

Ägardirektiv kommunens helägda aktiebolag  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslagna ägardirektiv för Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB och Nysätra Fastighets AB med följande justering. 
 
Nysätra Fastighets AB:  
Inriktningen är att Nysätra Fastighets AB ska avvecklas under 2016 och formerna för hur 
detta ska ske ska utredas under 2015.  
 
Nacka Energi AB: 
Punkten 6 kompletteras med följande.  
Om det sker i samband med årsbokslutet ska det föregås av dialog med styrelsen. 
 

Ärende 
I ärendet föreslås att kommunen ska anta ägardirektiv för sina tre helägda dotterbolag. 
Nacka Stadshus AB är moderbolag i en koncern bestående av två dotterbolag samt ett 
dotterdotterbolag. I koncernen ingår dotterbolagen Nacka Energi AB och Nysätra 
Fastighets AB samt dotterdotterbolaget Nacka Energi Försäljnings AB.  
 
Som ägare är det viktigt att tydligt klargöra vad man vill med bolaget och vilken nytta 
bolaget förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Ägardirektiv är ett av 
kommunens redskap för att styra sina aktiebolag. De föreslagna ägardirektiven utgår från 
hur de kommunala aktiebolagen ska bidra till kommunens vision om öppenhet och 
mångfald.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 november 2014 § 152 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 november 2014, rev 18 november 2014 
Föreslagna Ägardirektiv Nacka Stadshus AB 
Föreslagna Ägardirektiv Nacka Energi AB 
Föreslagna Ägardirektiv Nysätra Fastighets AB 
Beslutade Ägardirektiv Nacka Energi AB 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 november 2014 § 152 
1. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslagna ägardirektiv för Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB och Nysätra Fastighets AB med följande kompletteringar. 

 Samtliga ägardirektiv ska innehålla bestämmelse om prognoser i samband med 
tertialbokslutet.  

 Ägardirektivet för Nacka Energi AB ska kompletteras med en bestämmelse om 
affärsplan och att bolaget har uppdraget att vara ledande i att driva en effektiv 
verksamhet som är energisnål. 

2. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott gav stadsledningskontoret i uppdrag att arbeta in de 
föreslagna kompletteringarna i förslagen till ägardirektiv inför kommunstyrelsens 
behandling av ärendet. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Gunilla Grudevall-
Steen, bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag med följande tillägg. 
 
Nysätra Fastighets AB:  
Inriktningen är att Nysätra Fastighets AB ska avvecklas under 2016 och formerna för hur 
detta ska ske ska utredas under 2015.  
 
Nacka Energi AB: 
Punkten 6 kompletteras med följande.  
Om det sker i samband med årsbokslutet ska det föregås av dialog med styrelsen. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson 
(V) och Mikael Carlsson (NL), återremiss av ägardirektiven för NEAB för att kompletteras 
enligt följande: 
 

 Nacka kommun i sina direktiv till styrelsen i Nacka energi bör tydligt ange att 
bolaget ska ha energieffektivitet, energibesparingar och ekologisk hållbarhet i fokus 
och aktivt arbeta för det. Det är först då som styrelsen har ett kompletterande 
uppdrag till det som annars är en styrelses första uppdrag: att få bolaget lönsamt 
och effektivt. 

 Kommunen skulle utöver ägardirektiv behöva ta fram en övergripande bolagspolicy 
där kommunens ägarroll tydliggörs, och hur ägarstyrningen av kommunens olika 
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bolag ska genomföras. En tydlig bolagspolicy skapar bättre förutsättningar för en 
fungerande ledning av den kommunala bolagsverksamheten. 

 Beslut om koncernbidrag ska fastställas årligen av kommunfullmäktige i samband 
med mål och budget. Det ska inte ändras vid årsredovisningen. Således yrkas att 
fjärde punkten under ska-krav ska ändras till: "lämna koncernbidrag och/ eller 
utdelning i enlighet med beslut som årligen fattas av kommunfullmäktige i samband 
med behandlingen av ärende om mål och budget för kommunen." 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Khashayar Farmanbars återremissyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Det är bra att ägardirektiv tas fram för kommunens bolag. Förslag som gäller för Nacka 
Energi är dock oprecist och tandlöst, det ger inget stöd till styrelsen i dess agerande. Nacka 
kommun har nu på gång lokala miljömål där klimat och energifrågor tas upp. Detta samt 
att Nacka i översiktplanen som antogs förra året också har ekologisk hållbarhet som ett mål 
för kommunen, och särskilt där också tar upp energieffektivitet, gör att Nacka kommun i 
sina direktiv till styrelsen i Nacka Energi tydligt bör ange att man ska ha just 
energieffektivitet, energibesparingar och ekologisk hållbarhet i fokus och aktivt arbeta för 
det. Det är först då som styrelsen har ett kompletterande uppdrag till det som annars är en 
styrelses första uppdrag: att få bolaget lönsamt och effektivt.” 
 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet och ingav följande. 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Kommunen skulle utöver ägardirektiv behöva ta fram en övergripande bolagspolicy där 
kommunens ägarroll tydliggörs, och hur ägarstyrningen av kommunens olika bolag ska 
genomföras. En tydlig bolagspolicy skapar bättre förutsättningar för en fungerande ledning 
av den kommunala bolagsverksamheten. Under mandatperioden tillkommer utöver dagens 
bolag ett nytt V/A bolag och eftersom V/A nätet i Nacka misskötts under många år blir 
det då ännu viktigare med både policy och direktiv. 
När det gäller ägardirektiven är det viktigt att dessa är enkla, tydliga och innehåller konkreta 
verksamhetsmål. Dessa mål behöver också bättre spegla kommunens ambition ”Vi ska vara 
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bäst på att vara kommun”. Som de föreslagna direktiven ser ut skulle vi behöva ändra vår 
slogan till ”Vi ska vara lagom bra på att vara kommun”. 
Man kan inte heller bara förlita sig på en bolagspolicy och ägardirektiv för att nå ett bra 
resultat. Det krävs också mer av informell styrning som samråd och dialoger. 
De flesta direktiven i förslaget är bara av kameral och förvaltande karaktär. NEAB behöver 
också direktiv för hur bolaget ska ta höjd för framtiden, hur de kan hjälpa till i 
omställningen mot ett hållbart samhälle.  
Skalar man bort de direktiv som egentligen är självklara får man kvar: 
•”bolaget uppnår samma kvalitet på levererade tjänster som övriga leverantörer i kommunen” – betyder 
att NEAB ska inte vara bäst, bara göra som andra, när de redan har gjort det. 
•”Bolaget omfattas av kommunens styrande dokument” – Känns varken tydligt eller enkelt, 
allrahelst som kommunen ibland själv inte har koll på sina egna policys. 
Om Nacka ska göra anspråk på att vara bäst på att vara kommun, måste man ta fram bättre 
styrdokument än de här.” 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande för Folkpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Folkpartiets åsikt är att en eventuell extra utdelning till ägarna, vid fastställande av 
årsredovisningen, ska göras i samförstånd mellan bolagsstyrelse och ägare. Det är viktigt att 
kunna ge bolagen en viss framförhållning om vilka avkastningskrav som gäller, och 
samtidigt vill vi vara tydliga med att Nacka Energi är en del av kommunkoncernen som ska 
se till kommunens bästa som helhet.” 
 
- - - - - 
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§ 4 Dnr KFKS 1997/125-214 

Detaljplan för del av Älta 10:1 m fl fastigheter, 
Ältadalen, i Älta 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget.  
 

Ärende 
Planområdet ligger i en del av Älta där tidigare täktverksamhet bedrivits. Förslaget 
möjliggör en utbyggnad av bostäder, förskola och äldreboende samt att grönområden 
säkerställs i mötet med Erstaviks naturområde. 
 
Under utställningstiden inkom 12 yttranden från olika remissinstanser och 5 yttranden från 
sakägare och boende i närområdet. Synpunkterna presenteras och bemöts i det tillhörande 
utlåtandet. Kommunstyrelsen föreslår att detaljplaneprocessen kan gå vidare mot 
antagande. 
 
De synpunkter som har inkommit under utställningen av detaljplanen har inte medfört 
några större förändringar. Planförslaget har dock reviderats med avseende på några 
redaktionella ändringar och att en bestämmelse om störningsskydd lagts till samt en 
bestämmelse om suterrängvåning tagits bort. Även ett u-område har lagts till och u-
områdesbestämmelsens betydelse har justerats. Revideringen har kommunicerats med de 
som berörs av förändringarna. De berörda har haft två veckor på sig att lämna in 
synpunkter på revideringen, inga synpunkter har kommit in under den tiden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 260 
Protokollsutdrag, miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 11 december 2013, § 342 
Miljö- och stadsbyggnadsnämndens tjänsteskrivelse den 22 november 2013 
Utlåtande 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Illustrationsplan 
Miljöredovisning 
Hållbarhetsprogram 
Tryck på länken nedan eller gå in på hemsidan där handlingar som hör till ärendets tidigare 
skeden finns: http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/altadalen/Sidor/default.aspx 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 260 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslogkommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och hemställer hos kommunfullmäktige att 
planförslaget antas. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 11 december 2013 § 342 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade att ärendet återremitteras för att arbeta in tätare bebyggelse och 
ökad exploateringsgrad i planen. Huvuddelen av bebyggelsen ska planeras som 
flerbostadshus. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Rolf Wastesons återremissyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge hävdat att när grusgropen i Älta fylls upp så bör där byggas 
flerbostadshus i mindre skala. Det är inte hållbart att i en storstad fortsätta att rulla ut 
villamattorna. Vi behöver här öka exploateringsgraden och bygga tätare. Omgivningen 
hyser en stor andel villor och radhus så området är välförsett med den bostadstypen redan. 
Som försvar mot vår kritik så anges att planen i sig inte hindrar byggande av 
flerbostadshus. Det är sant men den totala mängden bostäder blir inte fler för det. Och, 
måste särskilt noteras, ingen avser att bygga något annat än småhus, det framgår klart av de 
tre exploateringsavtal som beledsagar planen.”  
 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman (S) och Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
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”Den detaljplan som nu skickats till kommunfullmäktige för antagande skiljer sig på flera 
avgörande punkter mot det förslag som Ältaborna arbetade fram under rådslaget om 
Ältadalen för nu snart femton år sedan. Ältabornas idéer fick dock ingen chans att 
förverkligas inom ramen för ett planarbete för Ältadalen, eftersom kommunstyrelsen med 
Moderaterna och Kristdemokraternas röster (en rösts övervikt) redan den 4 juni 2007 – 
innan något planarbete i realiteten startats – avgjorde områdets framtid genom ett avtal 
med NCC, som gav bolaget ett förhandslöfte om att bygga 145 småhus på området 
(numera utökat till omkring 220 friliggande småhus). Vi ser detta som ett flagrant brott mot 
Ältabornas vilja – men som tyvärr omöjligt att undanröja. 
 
Vad som däremot är möjligt att förändra är dels markeringen av den tomt i områdets 
sydvästra del som tycks vara avsedd för ett äldreboende. Om så är fallet borde denna tomt 
ha fått beteckningen D (vårdboende) i stället för B (bostäder). Om tomten är avsedd för ett 
äldreboende för personer med relativt stor egen rörelseförmåga ligger det för långt från 
Älta centrum. Att hävda att – som planenheten har gjort i svar på 
pensionärsorganisationerna – att de som inte klarar av att på egen hand ta sig till Älta 
centrum kommer att följas av personal verkar helt verklighetsfrämmande. Har 
äldreomsorgen de resurserna? 
 
Dessutom borde vi följa fritidsnämndens förslag att anlägga en 11 mannaplan i områdets 
östra del som är reserverat för fritidsverksamhet. Behovet av fotbollsplaner är stort runt 
om i Nacka. Här finns ett ypperligt tillfälle att börja tillgodose detta behov. Detta borde 
markeras genom en särskild markering i detaljplanen inom det område som nu är markerat 
PARK och NATUR.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande. 
 
”Detta är ett område som skapas utan att hänsyn behöver tas till närliggande 
karaktärsbyggnader. Därför är det lämpligt med ett varierat bostadsbyggande med 
flerbostadshus och blandade upplåtelseformer. Vi skulle vilja se tydliga krav på miljövänliga 
hus och bostäder och en mycket god kollektivtrafikförsörjning till området. Nackas ledning 
borde självklart styra över hur viktiga områden som ska exploateras ska gestaltas, inte 
överlåta åt byggherren att ensam bestämma. Nackalistan tycker det är av största vikt att 
Ältabornas åsikter tas tillvara och att de också får vara med att forma detta område på bästa 
sätt.”  
 
- - - - - 
 
  



 
17 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 5 Dnr KFKS 2009/211-251 

Exploateringsavtal för del av fastigheten Älta 10:1 med 
flera fastigheter, Ältadalen i Älta, stadsbyggnadsprojekt 
9612 

Beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna att kommunen har ingått 
exploateringsavtal med: 

1. Johan Af Petersens för fastigheten Erstavik 25:32, Älta. 
 
2. NCC Boende AB för fastigheten Älta 10:1, Älta. 

 
3. Nissehus nr 1 HB, Vasakronan, för fastigheten Älta 37:19, Älta. 

 

Ärende 
Detaljplanen ska främst möjliggöra bostadsbebyggelse av drygt 200, i huvudsak, friliggande 
småhus i den före detta grustäkt som utgör en stor del av planområdet. Vid 
Lovisedalsvägen anläggs en förskola och ett äldreboende. Planområdets östra del planeras 
för spontana idrotts- och fritidsaktiviteter med grönområde som kan skapa en naturlig 
övergång mellan tätorten Älta och Erstaviks naturområde. Ett hållbarhets- och 
gestaltningsprogram har upprättats för detaljplanen. 
 
Mark från kommunen har genom ett detaljplane- och markanvisningsavtal anvisats till 
NCC Boende AB för 30 miljoner kronor. 
 
Till detaljplanen hör tre olika exploateringsavtal med Johan Af Petersens, NCC Boende AB 
och Nissehus nr 1 AB. Exploateringsavtalen förutsätter att kommunfullmäktige antar 
förslag till detaljplan för del av Älta 10:1 med flera fastigheter, Ältadalen i Älta. Avtalen 
innebär bland annat att utbyggnaden av allmänna anläggningar och finansieringen av dessa 
säkerställs, att kommunen och exploatörerna är överens om erforderliga fastighetsrättsliga 
åtgärder i enlighet med detaljplaneförslaget, att grusgropen fylls upp och att utbyggnaden 
sker i etapper.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 261 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 26 november 2014 
Exploateringsavtal med Johan Af Petersens med bilagor 
Exploateringsavtal med NCC Boende AB med bilagor 
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Exploateringsavtal med Nissehus nr 1 HB, Vasakronan, med bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 261 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna att kommunen har ingått 
exploateringsavtal med: 

1. Johan Af Petersens för fastigheten Erstavik 25:32, Älta. 
2. NCC Boende AB för fastigheten Älta 10:1, Älta. 
3. Nissehus nr 1 HB, Vasakronan, för fastigheten Älta 37:19, Älta. 

 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har invändningar mot detaljplanen för f.d. grusgropen i Älta. Vi vill att där 
ska byggas mer bostäder och att de företrädesvis ska vara flerbostadshus i mindre skala. 
Flera argument har riktats mot vårt krav, bl a att planen faktiskt möjliggör byggande av 
flerbostadshus. Läser man dock de exploateringsavtal som beledsagar planen så framgår 
klart att det aldrig varit avsikten. I det läge när vårt förslag till detaljplaneändringar röstats 
ned så finns inget annat alternativ än exploatering i enlighet med dessa avtal.” 
 
- - - - - 
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§ 6 Dnr KFKS 2014/870-284 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Skarpnäs 6:16 – industri inom Kummelbergets 
industriområde 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 6:16 till       
146 000 kr/år att gälla från och med den 1 april 2016. 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 3 
600 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt.  

 

Ärende 
Fastigheten Skarpnäs 6:16, Snickarvägen 4, Boo, är upplåten med tomträtt för 
småindustriändamål sedan 1986. Omregleringstidpunkten är 1 april 2016. 
Tomträttsavgälden föreslås för fastigheten Skarpnäs 6:16 att höjas från 65 000 kr/år till 146 
000 kr/år. 
Tomträttshavaren föreslås erbjudas att friköpa tomträtten för 3 600 000 kr.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 272 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 11 november 2014 
Karta 
Värdeutlåtande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 272 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 6:16 till       
146 000 kr/år att gälla från och med den 1 april 2016. 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 3 
600 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 



 
20 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt.  

 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), avslag på punkten 
2. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet är emot att kommunens mark säljs ut, Det gäller särskilt den här typen av 
mark där förutsättningarna i en framtid kan komma att vara helt annorlunda. Då har 
kommunen avhänt sig rådigheten över marken.” 
 
Helena Westerling reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet och ingav följande. 
 
”Vi reserverar oss mot beslut till förmån för vårt yrkande att avslå punkt 2 i förslag till 
beslut avseende erbjudande att friköpa tomträtten då vi anser att kommunen inte ska sälja 
ut mark. Vi reserverar oss mot beslut till förmån för vårt yrkande att avslå punkt 2 i förslag 
till beslut avseende erbjudande att friköpa tomträtten då vi anser att kommunen inte ska 
sälja ut mark.” 
 
- - - - - 
 
  



 
21 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 7 Dnr KFKS 2014/897-284 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Älta 
37:38, Lovisedalsvägen 27 

Beslut 
1. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:38 till  
50 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 juni 2016 och under kommande 10-årsperiod. 
 
2. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtal om omreglering av tomträttsavgäld. 
 

Ärende 
Fastigheten Älta 37:38, Lovisedalsvägen 27, Älta, är upplåten med tomträtt sedan 2006. 
Omregleringstidpunkten är 1 juni 2016. Nuvarande avgäld är 50 000 kr/år och ny avgäld 
föreslås bli 50 000 kr/år.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 273 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 21 november 2014 
Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 273 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
1. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:38 till  
50 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 juni 2016 och under kommande 10-årsperiod. 
2. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtal om omreglering av tomträttsavgäld. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 8 Dnr KFKS 2014/999-261 

Ny arrendeavgift för parkering för Brf Nacka hus nr 2 i 
Ekängen 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  
 
Arrendeavgiften för Brf Nacka hus nr 2:s arrende för parkering på fastigheten Sicklaön 
208:1 ska från och med den 1 januari 2016 vara 91 800 kronor per år. 
 
Arrendeavtalets punkt 9 kompletteras med en indexklausul med utgångspunkt från KPI. 

Ärende 
Ärendet avser den avgift som Brf Nacka hus nr 2 i Ekängen ska erlägga för mark som 
föreningen arrenderar av kommunen för parkeringsändamål. Parkeringen är avsedd för 
medlemmarna i föreningen och består av 23 parkeringsplatser med en yta om totalt 580 
kvm.  
 
Förslaget är att arrendeavgiften ska höjas från 429 kr/år till en avgift om 91 800 kr/år. 
Bostadsrättsföreningen hyr idag ut parkeringsplatser till medlemmarna i Brf Nacka hus nr 2 
för 6 kr/månad per plats. Detta genererar en intäkt om 1 650 kr/år till 
bostadsrättsföreningen. Den nya arrendeavgiften grundar sig på en avgift om 320 kr/mån 
per parkeringsplats. Avgiften baseras på prisjämförelser med parkeringsplatser i andra orter 
i Stockholm samt ett parkeringsgarage i Nacka. Den nya avgiften ska börja gälla den 1 
januari 2016. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 274 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 26 november 2014 
Arrendeavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 274 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  
 
Arrendeavgiften för Brf Nacka hus nr 2:s arrende för parkering på fastigheten Sicklaön 
208:1 ska från och med den 1 januari 2016 vara 91 800 kronor per år. 
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Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag med tillägget att arrendeavtalets punkt 9 kompletteras 
med en indexklausul med utgångspunkt från KPI. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Helena Westerlings yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 9 Dnr KFKS 2014/1001-264 

Fastighetsreglering för del av fastigheten Solsidan 2:25 
till Solsidan 2:24 på Svärdsö 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagen överenskommelse om att 
genom fastighetsreglering föra över två mindre markområden från kommunens fastighet 
Solsidan 2.25 till fastigheten Solsidan 2.24. 
 

Ärende 
Ett underlag för en överenskommelse mellan kommunen och fastighetsägaren till Solsidan 
2:24 har tagits fram. Två mindre markområden om ungefärligen 150 kvadratmeter tillförs 
Solsidan 2:24 genom en fastighetsreglering för att några av byggnaderna på den privata 
fastigheten Solsidan 2:25 ska hamna inom den fastigheten. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 275 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 26 november 2014 
Överenskommelse 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 275 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagen överenskommelse om att 
genom fastighetsreglering föra över två mindre markområden från kommunens fastighet 
Solsidan 2.25 till fastigheten Solsidan 2.24. 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ärendet återremitteras för att utreda om det finns fler 
platser där bygglov givits på kommunalmark pga problem med kartorna. Samt utredande av 
vilken prejudiserande effekt detta beslut kan få för liknande ärenden. Utredningen som 
upptäckt detta problem bifogas till handlingarna. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Mikael Carlssons återremissyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Nackalistan anser att det behöver klarläggas om det finns flera liknande områden i 
kommunen. Vi vill se en genomsyn av bygglovshanteringen för att undvika att detta sker i 
framtiden. Vi vill också ha det utrett hur detta beslut kan påverka framtida liknande 
händelser, binder kommunen upp sig genom ett prejudikat genom detta beslut? Vi saknar i 
handlingarna en juridisk genomgång kring det som hänt och även konsekvenser detta kan 
ha för framtiden. 
 
- - - - - 
 
  



 
27 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 10 Dnr KFKS 2013/236-530 

Finansiering och samordning av arbeten med bussgator 
och huvudleder 
Motion den 15 april 2013 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen stämmer överens med dagens 
arbetsmetoder och antagen gatukostnadspolicy. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Nacka kommun finansierar om- och utbyggnad av gator och andra allmänna platser genom 
att de fastighetsägare som får nytta av förbättringarna även betalar för dem. 
Gatukostnadspolicyn innebär bland annat att den extrastandard på en väg som gör den till 
en exempelvis bussgata betalas av kommunen. Policyn innebär även att fastighetsägarna 
inte betalar mer för vägen än det som presenteras vid granskning uppräknat med index.  
 
I samband med ombyggnationen av vägarna i ett område sker som regel även en utbyggnad 
av vatten-, avlopp- samt dagvattensystem. 
Nackalistan vill i sin motion: 

 Att åtminstone stora genomfartsvägar med t ex busstrafik självklart enbart ska 
betalas av kommunen och inte enskilda fastighetsägare  

 Att maximal samordning ska ske vid byggen av diken och rörläggning  
 Att överenskommen avgift ska gälla 

 
Samtliga punkter som motionen tar upp stämmer överens med de policydokument och 
arbetsmetoder som idag används. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 264 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 18 november 2014 
Gatukostnadspolicy, fastställd av kommunstyrelsen 25/3 2013 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 264 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen stämmer överens med dagens 
arbetsmetoder och antagen gatukostnadspolicy. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Enligt vår uppfattning så får fastighetsägare betala för huvudgator som trafikeras av 
bussar. Dessa gator borde betalas helt av kommunen och inte alls av fastighetsägare med 
undantag av VA-avgiften. Bifall till motionen” 
 
- - - - - 
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§ 11 Dnr KFKS 2014/723-214 

Detaljplan för del av fastigheten Sicklaön 14:1, Vikdalens 
småbåtshamn, på Sicklaön  
Övergång från enkelt till normalt planförfarande 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att planarbetet övergår från enkelt till normalt planförfarande. 
 

Ärende 
Områdesnämnden för Sicklaön beslutade den 9 september 2003 att uppdra åt planenheten 
att upprätta förslag till detaljplan för del av fastigheten Sicklaön 14:1 med enkelt 
planförfarande. Planen syftade till att uppföra en småbåtshamn med ca 30 båtplatser för de 
boende i Vikdalen. Platsen har tidigare utnyttjats som småbåtshamn men verksamheten 
upphörde i början av 1970-talet på grund av svallet från tankbåtarna till den närliggande 
oljehamnen.  
 

Den 15 oktober 2008 beslutade planenheten att låta planarbetet vila på grund av en 
förestående utbyggnad av nya vatten- och spillvattenledningar till Kvarnholmen eftersom 
det innebar att nya ledningar skulle dras genom den berörda viken. Även planeringen för 
den nya Kvarnholmsförbindelsen har gjort att man fått avvakta med planarbetet. Efter 
kontakt med Vikdalens båtsällskap under 2014 bedömer planenheten att förutsättningar nu 
finns att återuppta planarbetet. 
 

Med hänsyn till småbåtshamnens placering inom område av riksintresse för 
kulturmiljövården och som omfattas av strandskydd bedömer stadsutvecklingsutskottet att 
planarbetet bör övergå till normalt planförfarande. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 257 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 28 november 2014 
Sökandes situationsplan 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 november 2014 § 298 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 257 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att planarbetet övergår från enkelt till normalt planförfarande. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 november 2014, § 298 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrker att planarbetet övergår från enkelt till normalt 
planförfarande och hemställer att kommunstyrelsen beslutar om övergången. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 12 Dnr KFKS 2013/20-251 

Tilläggsavtal nr 1 till Genomförandeavtal för förlängning 
av Tvärbanan inom Nacka kommun 
Stadsbyggnadsprojekt 9227, fastigheten Sicklaön 83:32 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar ingå föreslaget avtal med AB Storstockholms Lokaltrafik 
genom Trafikförvaltningen Stockholms läns landsting avseende strategiska ledningsarbeten. 
 

Ärende 
Kommunen och Stockholm Vatten AB (SVAB) har konstaterat att tillkommande 
strategiska ledningsarbeten i bland annat korsningen Sicklavägen, 
Uddvägen/Båtbyggargatan, som inte beror på utbyggnaden av Tvärbanan, behöver ske 
samordnat med Tvärbanans utbyggnad. För karta över det aktuella området, se bilaga 1. 
 
I december 2013 tecknades ett genomförandeavtal avseende Tvärbanans utbyggnad inom 
Nacka kommun mellan kommunen och AB Storstockholms Lokaltrafik genom 
Trafikförvaltningen Stockholms läns landsting. Med anledning av de tillkommande 
strategiska ledningsarbetena har ett tilläggsavtal (Tilläggsavtal nr 1) upprättats, se bilaga 2. 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott informerades om ärendet den 9 december 
2014.  
 
Trafikförvaltningen har tagit fram en kalkyl för tilläggsarbetet. Kommunen bekostar 
tilläggsarbetet med ett fast pris om 14 679 670 kronor exklusive moms. I samband med 
nästa tertialbokslut kommer projektet begära utökad budget för de tillkommande 
strategiska ledningsarbetena. Kostnaden för de strategiska ledningsarbetena kommer i 
förlängningen belasta VA-kollektivet i Nacka och Stockholm Vatten AB. 
 

Handlingar i ärendet 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 19 december 2014 
Bilaga 1 – Karta 
Bilaga 2 – Tilläggsavtal nr 1 till Genomförandeavtal för förlängning av Tvärbanan till 
Nacka kommun inklusive omfattning av tillkommande strategiska ledningsarbeten (blad 1-
5) och kalkyler 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 262 
 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 december 2014 § 262 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade informationen till protokollet. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 13 Dnr KFKS 2007/81-311 

Vägplan för väg 222 Skurubron 
Yttrande under utställning 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 

Ärende 
Mot bakgrund av vägplanen och de synpunkter som framkommer under granskningen och 
remiss kommer Trafikverket under 2015 fortsätta med den formella handläggningen av 
vägplanen. Under förutsättning att planen har vunnit laga kraft, kommer utbyggnaden att 
kunna påbörjas under 2017. Remisstiden har förlängts till den 12 januari 2015. Den nya 
påfartsrampen vid Björknäs är en förutsättning för den nya bron. 
 
Vägplanen redovisar en vägsträckning som i huvudsak överensstämmer med vad 
kommunen förordade i sitt yttrande 2011-10-12 över vägutredningen. Kommunen gjorde 
då bedömningen att alternativ ”Mellan” var vid sammanvägning det bästa alternativet 
utifrån miljö-, trafik- och genomförandeaspekter. Den nya bron utformas så att den 
fungerar tillsammans med den befintliga bron och omgivningen vad det gäller 
arkitektoniska och konstruktiva kvaliteter. Byggtiden beräknas totalt till cirka 6 år därav 
cirka 4 år för den nya motorvägsbron inklusive trafikplatserna och cirka 2 år för renovering 
av den befintliga bron. Kostnaderna för de föreslagna åtgärderna har kalkylerats till 1282 
mnkr (prisnivå september 2014). Merkostnaden hanteras inom ramen för regional plan.  
 
Kommunen konstaterar att vägplanen redovisar lösningar som sammantaget är i linje med 
kommunens tidigare yttrande och det gällande genomförandeavtalet mellan kommunen 
och Trafikverket. Kommunen vill passa på och framhålla vikten av ett fördjupat samarbete 
mellan Trafikverket och kommunen för att samordna de kommande stora 
byggverksamheterna längs Värmdöleden som tidsmässigt riskerar att sammanfalla. Det 
handlar om Nackas planerade överdäckning av Värmdöleden, utbyggnaderna av 
trafikplatserna Skvaltan, Nacka och Kvarnholmen. Handlingar från Trafikverket finns på 
följande länk: http://www.trafikverket.se/Privat/Projekt/Stockholm/Vag-222-
Skurubron/Dokument/ 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 december 2014 
Förslag till yttrande 
Trafikverkets följebrev: Utställelse av vägplan 2014-11-24 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är synd att avståndet mellan gamla och nya bron nu har ökat jämfört med tidigare 
förslag och vad som kommunen framförde i sitt yttrande 2011. Nu blir det ett bredare 
område på bägge sidor om Skurusundet som inte kommer att kunna nyttjas på ett bra sätt. 
Det blir i stället fler träd som måste avverkas.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande. 
 
”Skurubron, det är viktigt att Trafikverket står för kostnader och utförande av div negativa 
miljökonsekvenser, alltifrån luftpartiklar till buller och nedsmutsning av vattenmiljön. För 
att bron ska göra nytta borde den dimensioneras så att framtida spårburen trafik kan gå på 
bron. Det är viktigt att natur- och kulturhistorisk miljö bevaras i mesta möjliga mån så att 
den lokala karaktären inte förstörs. Finansieringen av brobygget ska bekostas av 
Trafikverket och inte till 2/3 av resenärerna från och till Boo och Värmdö. I de två andra 
fall av brobygge som Trafikverket planerar i Sverige där man har föreslagit en 
majoritetsfinansiering av kommunerna har verket fått backa. Trafikverket borde åtminstone 
betala 2/3 av kostnaden. Det är viktigt att analysera vad konsekvenserna av hur den nya 
påfarten har inverkat på trafikflödet och om en ny bro verkligen är nödvändig för 
framtiden. Att ha endast ett enkelriktat körfält i gång på den gamla bron är ett brott mot 
förutsättningarna i avtalet. Det förutsätter att det är två körfält i båda riktningarna som är 
gratis. Då borde man endast ta betalt för den linje där man kan välja att åka gratis över den 
gamla bron. 
Anledningen till införandet av brukaravgifter på bron vara att tidigarelägga en byggstart, vi 
anser att genom de förseningar som nu sker så borde Trafikverket ta en större del av 
kostnaderna eftersom tidigareläggandet ”äts upp”. Vi anser det också viktigt att belysa och 
räkna på den tidsvinst en ny bro ger på längre sträckor och vi i Nackalistan oroas över att 
det om inga andra infrastruktursatsningar görs kan leda till längre restid för många nacka-
värmdöbor som ska pendla in till stan. Detta med anledning att fler bilar kommer samtidigt 
in i de känsliga trafikplatserna kring Södra länken, Slussen och Danvikstullsområdet och 
kan leda till mer köer och att södra länken stängs av vid ett ökat antal tillfällen.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har varit kritiska till bygget av ny Skurubro. Vi menar att en ökad kapacitet 
för biltrafik inte är lösningen varken på framtidens trafikbehov eller för klimatet. Om nu en 
ny bro byggs så måste åtminstone den nya bron eller en av de gamla broarna ger en 
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konstruktion och bärighet som medger att den kan användas för en framtida tunnelbana till 
Boo. Tyvärr kan vi konstatera att vi inte fått gehör för detta tidigare och nu är vi i ett läge 
då det knappast längre finns praktiska förutsättningar att uppnå det vi önskar.” 
 
Maria Lähetkangas (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Kommunen lämnar yttrande över vägplan för väg 222 Skurubron till Vägverket. Vi 
socialdemokrater tycker att yttrandet i stort är bra men att det på vissa punkter skulle kunna 
vara lite skarpare.  I yttrandet har kommunen exempelvis skrivit ”Krävs det åtgärder för 
eventuell hantering av förorenade massor i Skurusundet så anser kommunen att 
kostnaderna för masshanteringen inte belastar kommunen utan måste inrymmas i 
projektet.” Vi socialdemokrater uttryckte på sammanträdet en farhåga att kommunen skulle 
kunna bli ansvarig vid andra eventuella upptäckter med negativ miljöpåverkan, eftersom 
förorenade massor nämns explicit.  Socialdemokraterna vill även påvisa vikten av att 
projektet inte fördröjs ytterligare och lyfte frågan om eventuella överklaganden kan komma 
att fördröja projektstarten 2017. Vi noterar även en särskild risk för att projektplanen 
försenas ytterligare på grund av den stora samordning med andra byggprojekt som måste 
ske. Socialdemokraterna välkomnar svaren på Kommunstyrelsens sammanträde att 
eventuella överklaganden från intressenter är medräknade i projektplanen samt att 
kommunen är säkrad från andra eventuella negativa miljökonsekvenser, utöver förorenade 
massor, som kan komma att uppstå. Eftersom att överklaganderätten är medräknad torde 
det sådeles innebära att överklaganden inte kommer att försena projektstarten som i 
nuläget är satt till 2017.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi Miljöpartister vill egentligen inte ha något av de utredda alternativen utan förespråkade 
en ny bro dikt an den södra bron med exakt samma profil som de gamla broarna. Vi ville 
också att den nya bron, efter det att de gamla broarna renoverats skulle användas för 
spårtrafik. Vi ville sammanfoga de gamla broarna och skapa ett reversibelt körfält så man 
fick ett extra körfält vid rusningstrafik. Enda anledningen till att man vill ha en ny bro med 
en flackare profil är att man då kan köra snabbare än dagens 70 km/h över Skurusundet. Vi 
i Miljöpartiet tycker det är helt onödigt då det bara leder till att man flyttar de oundvikliga 
köerna en liten bit längre bort. Dessutom leder högre hastigheter också till högre 
bullernivåer. 
   
Det är sorligt att spårtrafik över Skurusundet inte finns med när man nu planerar för en ny 
bro. Vårt alternativ hade varit mer kostnadseffektivt än Trafikverkets förslag då en tågbro 
enbart kräver halva bredden av en motorvägsbro men samtidigt har tredubbel kapacitet. 
Rälsdragning är dessutom en regional angelägenhet eftersom det löser knutar i andra delar 
av stockholmsväven vilket ger bättre möjlighet till finansiering. 
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Frågan om de extra 300 Mkr det är planerat att de som använder bron ska få betala för drift 
& underhåll av avgiftssystemet utöver 600 Mkr i broavgifter, är fortfarande inte utredd. Det 
är häpnadsväckande att ingen har tagit tag i detta trots det höga beloppet. Kan det kanske 
vara för att avgiften vältras över på de boende på andra sidan bron och inte syns i 
kommunens budget?” 
 
- - - - - 
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§ 14 Dnr KFKS 2014/240-041 

Budget för 2015 – justeringar i PO-tillägg m.m. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
 

 fastställer personalomkostnadstillägg för 2015 enligt tabell 1 samt 
 noterar informationen om statsbudgeten 2015 med fokus på den kommunala 

verksamheten. 
 

Ärende 
Riksdagens beslut att anta Alliansens budgetmotion innebär vissa förändrade 
förutsättningar jämfört med de som antogs i Nacka kommuns mål och budget för 2015-
2017. Bland annat innebär beslutet att arbetsgivaravgifterna för unga kommer att ligga kvar 
på samma nivå som 2014 och inte höjas. Därför föreslås en justering av den i mål och 
budget för 2015-2017 beslutade nivån på personalomkostnadstillägget för unga, tillbaka 
den nivå som gällde 2014. I ärendet redogörs också för andra större skillnader mellan 
regeringens budgetproposition och Alliansens förslag till statsbudget för 2015, med fokus 
på det som berör kommunal verksamhet. Det är dock endast arbetsgivaravgiften för unga 
som föranleder ändring i mål och budget för 2015-2017.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 januari 2015 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vi kan bara beklaga att Nackas budget försämras i och med att den rödgröna regeringens 
budgetförslag röstats ned i riksdagen. Det är intressant att alliansmajoriteten trots allt valt 
att lita på att regeringens budgetförslag skulle gå igenom samtidigt som man kritiserade 
andra att ta med effekter av det i sina budgetförslag. Med den rödgröna regeringens budget 
skulle Nacka, landets övriga kommuner och riket i sin helhet ha fått mycket bättre 
förutsättningar till högre kvalitet i den gemensamma sektorns tjänster och för fler i arbete.” 
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Jonatan Larsen (S) och Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för 
Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp.  
 
”Nackaborna förlorar ca 100 miljoner kronor på den borgerliga budgeten jämfört med den 
framtidsinriktade rödgröna regeringsbudgeten. Det är 100 miljoner kronor mindre till 
satsningar på lärare och elever, fler personal i äldreomsorgen och satsningar på 
klimatsmarta lösningar. 
 
Riksdagen budgetomröstning i december 2014 ledde till att regeringens budget röstades ner 
av de borgerliga partierna tillsammans med sverigedemokraterna. Det föranleder de 
ändringar som behandlas i denna punkt. För Nackas del innebär det en direkt 
intäktsminskning på 21,2 miljoner kronor jämfört med Nackas borgerliga budget som 
antogs av fullmäktige. Socialdemokrater visade i sin budgetmotion satsningar på ytterligare 
över 70 miljoner som skulle kommit Nacka till dels via den rödgröna regeringens budget.” 
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är bra att riksdagen godkänt Alliansens budgetförslag och sagt nej till 
vänsterregeringens skattehöjningar. Framförallt är det bra för jobben, det vore djupt 
olyckligt att göra det dyrare att anställa ungdomar vilket är bärande i regeringens politik. Nu 
finns i stället förutsättningar för att fler ska arbeta och därmed blir det också fler som 
betalar skatt och resurserna till välfärden kan öka.  
  
Ärendet visar att den beslutade Alliansbudgeten och vänsterregeringens förslag får samma 
ekonomiska konsekvenser för Nacka under 2015. Därmed avslöjas tydligt att 
Socialdemokraternas budgetförslag för Nacka var underfinansierat med ungefär 70 Mkr. 
Det går inte att föreslå nya utgifter, utan att säkra motsvarande intäkter. Då uppstår snabbt 
stora underskott. Vi påpekade detta när Nackas budget behandlades i november, men 
motsades av S. Nu har vi fått facit.  
  
Vi menar att politiken tjänar på om partierna olika förslag är sakliga, genomarbetade och 
hållbara och inte bygger på glädjekalkyler eller önskedrömmar. Vi hoppas att S förslag för 
2015 var en penibel engångsföreteelse som vi slipper kommande år.”   
 
- - - - - 
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§ 15 Dnr KFKS 2015/15-002 

Beslutsattestanter år 2015 för kommunstyrelsen 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt, ekonomidirektör Eva Olin och 
administrativ direktör Mats Bohman, var för sig, att vara beslutsattestant för 
kommunens samtliga ansvar. Under stadsdirektörens frånvaro följer dennes 
beslutsattesträtt till tillförordnad stadsdirektör. 

2. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt att vara beslutsattestant för 
kommunens tillgångs- och skuldkonton. Kommunstyrelsen delegerar till 
stadsdirektören att besluta om förändring av beslutsattestanter för kommunens 
tillgångs- och skuldkonton. Stadsdirektörens beslut ska anmälas till styrelsen.  

3. Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter inom respektive ansvarsområde 
enligt tabell 1 i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. Ordinarie 
beslutsattestant har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. 
Delegationsbesluten ska anmälas till styrelsen. 

4. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet/slutregistrering/ 
utbetalning enligt tabell 2 i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

5. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, undertecknande av 
mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat enligt tabell 3 i bilaga 1 till 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

 

Ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om 
attesträtt för beslut/behörighet/slutregistrering/utbetalning samt vid behov om ersättare 
för dessa.  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 2 december 2014 
Tabell 1-3 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 16 Dnr KFKS 2014/413-055 

Tilldelningsbeslut ny webblösning för extern och intern  
kommunikation 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar anbudsgivare nr 12, NetRelations, för att utveckla och därefter 
förvalta en ny webblösning för extern och intern kommunikation. Detta under 
förutsättning att överenskommelse om avtal kan träffas mellan parterna. 

Ärende 
Stadsledningskontoret har genomfört en upphandling av en ny webblösning som ska 
ersätta dagens externwebb, intranät och samarbetsytor. Mål för den nya webblösningen är 
att Nacka kommun ska ha en hållbar, flexibel, tillgänglig och snabb webblösning som 
präglas av öppenhet, enkelhet och dialogmöjligheter och som stärker Nackas varumärke. 
Inför upphandlingen gjordes en omfattande förstudie. Krav har varit att använda 
standardlösningar med stort fokus på öppenhet, säkerhet och långsiktighet. Upphandlingen 
har genomförts med upphandlingsformen konkurrenspräglad dialog. Arton anbudssökande 
svarade på inbjudan att få vara med. Efter urval gick tre anbudssökande vidare till dialogfas 
där tre dialoger genomfördes med respektive anbudsgivare. När slutliga anbud har 
utvärderats finns det en vinnare – anbudsgivare nr 12, NetRelations. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2015 
Inbjudan till anbudsansökan (bilaga 1) 
Inbjudan till dialog (bilaga 2) 
Kravbild (bilaga 3) 
Förstudie (bilaga 4) 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 17 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta ledamöter och åtta ersättare till 
kommunstyrelsens arbetsutskott för perioden 2015-
2018, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamöter  
Mats Gerdau, ordförande (M) 
Tobias Nässén (M) 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e vice 
ordförande 

(FP) 

Hans Peters (C) 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Khashayar Farmanbar, 2:e vice 
ordförande 

(S) 

Maria Lähetkangas (S) 
Sidney Holm (MP) 

 

Ersättare  
Cathrin Bergenstråhle (M) 
Helene Skantze (M) 
Monica Brohede Tellström (FP) 
Christine Lorne (C) 
Anders Tiger (KD) 
Jonatan Larsen (S) 
Louise Ollivier (MP) 
Rolf Wasteson (V) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter, åtta ersättare samt val av ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande till arbetsutskottet i enlighet med bilagt förslag. 
- - - - - 
  



 
42 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 18 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta ledamöter och åtta ersättare till 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott för perioden 
2015-2018, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamöter  
Mats Gerdau, ordförande (M) 
Tobias Nässén (M) 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e vice 
ordförande 

(FP) 

Hans Peters (C) 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Khashayar Farmanbar, 2:e vice 
ordförande 

(S) 

Maria Lähetkangas (S) 
Sidney Holm (MP) 

 

Ersättare  
Cathrin Bergenstråhle (M) 
Helene Skantze (M) 
Monica Brohede Tellström (FP) 
Christine Lorne (C) 
Anders Tiger (KD) 
Jonatan Larsen (S) 
Louise Ollivier (MP) 
Rolf Wasteson (V) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter, åtta ersättare samt val av ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande till verksamhetsutskottet i enlighet med bilagt förslag. 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta ledamöter och åtta ersättare till 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för perioden 
2015-2018, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamöter  
Mats Gerdau, ordförande (M) 
Cathrin Bergenstråhle  (M) 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e vice 
ordförande 

(FP) 

Hans Peters (C) 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Khashayar Farmanbar, 2:e vice 
ordförande 

(S) 

Helena Westerling (S) 
Sidney Holm (MP) 

 

Ersättare  
Tobias Nässén (M) 
Eva Närvä Eickenrodt (M) 
Monica Brohede Tellström (FP) 
Christine Lorne (C) 
Anders Tiger (KD) 
Kaj Nyman (S) 
Louise Ollivier (MP) 
Rolf Wasteson (V) 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter, åtta ersättare samt val av ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande till stadsutvecklingsutskottet i enlighet med bilagt förslag. 
- - - - - 
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 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 20 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av tre förtroendevalda till brottsförebyggande rådet, 
BRÅ samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande för perioden 2015-2018 för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Förtroendevalda  
Tobias Nässén, ordförande (M) 
Inger Davidsson, 1:e vice ordf (KD) 
Lena Rönnerstam, 2:e vice ordf (S) 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja i tre förtroendevalda till brottsförebyggande rådet, BRÅ 
samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 21 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av tre ledamöter till näringslivsrådet för perioden 
2015-2018 samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamöter  
Mats Gerdau, ordförande (M) 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e vice ordf (FP) 
Khashayar Farmanbar, 2:e vice ordf (S) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja tre ledamöter till näringslivsrådet samt val av ordförande, 
1:e vice och 2:e vice ordförande i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 22 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av tre ledamöter till rådet för frågor för 
funktionsnedsättning för perioden 2015-2018 samt val av 
ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamöter  
Richard Wendt, 1:e vice ordf (M) 
Monica Brohede Tellström, ordförande (FP) 
Louise Ollivier, 2:e vice ordf (MP) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja tre ledamöter till rådet för frågor för 
funktionsnedsättning samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande i enlighet 
med bilagt förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”De politiska partierna i Nacka har medlemmar som besitter en stor kompetens inom 
många olika områden. För att bäst ta till vara på denna kompetens anser vi att det framöver 
ska gå att välja ledamöter till rådet även om dessa inte sitter i kommunstyrelsen.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) och Rolf Wasteson (V) instämde i Sidney Holms 
protokollsanteckning. 
 
- - - - - 
 
  



 
47 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 23 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av tre ledamöter till seniorrådet för perioden 2015-
2018 samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande  

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamöter  
Helene Skantze, 1:e vice ordf (M) 
Anders Tiger, ordförande (KD) 
Kaj Nyman, 2.e vice ordf (S) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja tre ledamöter till seniorrådet samt val av ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande i enlighet med bilagt förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”De politiska partierna i Nacka har medlemmar som besitter en stor kompetens inom 
många olika områden. För att bäst ta till vara på denna kompetens anser vi att det framöver 
ska gå att välja ledamöter till rådet även om dessa inte sitter i kommunstyrelsen.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) och Rolf Wasteson (V) instämde i Sidney Holms 
protokollsanteckning. 
 
- - - - - 
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 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 24 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta ledamöter i miljömålskommittén för 2015 
samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande  

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamöter  
Peter Zethraeus, 1:e vice ordf (M) 
Anna Kjellin Flory (M) 
Bjarne Hanson (FP) 
Hans Peters, ordförande (C) 
Anders Tiger (KD) 
Carl-Magnus Grenninger (S) 
Roger Bydler, 2:e vice ordf (MP) 
Hans Wigren (V) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter i miljömålskommittén samt val av 
ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 25 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta ledamöter i mångfaldskommittén för 2015 
samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamöter  
Dominique Faymonville, 1.e vice ordf (M) 
Adrienne Teleki (M) 
Mats Granath, ordförande (FP) 
Elisabeth Därth (C) 
Ditte Waldton (KD) 
Åsa Norrman Grenninger (S) 
Pascal Fall, 2:e vice ordf (MP) 
Wirena Lopez Arenteg (V) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 1 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter i mångfaldskommittén samt val av 
ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 26 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en revisor och en revisorsersättare för Kajsa och 
Olle Nymans Kulturstiftelse för perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Revisor  
Lars Berglund (M) 

 

Revisorsersättare  
Yvonne Wessman (S) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en revisor och en revisorsersättare för Kajsa och Olle 
Nymans Kulturstiftelse i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 27 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en revisor och en revisorsersättare för Boo 
Folkets Hus för perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Revisor  
Lars Berglund (M) 

 

Revisorsersättare  
Anders Nilsson (S) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en revisor och en revisorsersättare för Boo Folkets Hus i 
enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 28 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en revisor och en revisorsersättare för Fisksätra 
Folkets Hus för perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Revisor  
Lars Berglund (M) 

 

Revisorsersättare  
Anders Nilsson (S) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en revisor och en revisorsersättare för Fisksätra Folkets 
Hus i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 29 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare i Stockholms läns 
luftvårdsförbunds ideella förenings årsmöten för 
perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ombud  
Peter Zethraeus (M) 

 

Ersättare  
Thomas Deinoff (MP) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare i Stockholms läns 
luftvårdsförbunds ideella förenings årsmöten i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 30 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare till Svealands 
Kustvattenvårdsförbund för perioden 2015-2018 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ombud  
Peter Zethraeus (M) 

 

Ersättare  
Ally Wanngård (MP) 

 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare till Svealands 
Kustvattenvårdsförbund i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 31 Dnr KFKS 2014/8925-113 

Val av två ledamöter och två personliga ersättare i 
Mälardalsrådet för perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamöter  
Cathrin Bergenstråhle (M) 
Khashayar Farmanbar (S) 

Ersättare  
Gunilla Grudevall-Steen (FP) 
Konstantinos Irina (MP) 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja två ledamöter och två personliga ersättare i 
Mälardalsrådet i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 32 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en representant i Stockholms länsförbund för 
krishantering för perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 

Representant  
Gunilla Elmberg (M) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en representant i Stockholms länsförbund för 
krishantering i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
  



 
57 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 33 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en ledamot och en ersättare till styrelsen för 
Tyresåns vattenvårdsförbund för perioden 2015-2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ersättare  
Göran Börjesson (MP) 

 
Valet av ledamot (FP) bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en ersättare till styrelsen för Tyresåns 
vattenvårdsförbund i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 34 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en representant och en ersättare till Förbundet 
för Tyresåns vattenvårdsförbund för fr.o.m. Förbundet 
2015 t.o.m. Förbundet 2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Representant  
Eva Närvä Eickenrodt (M) 

 

Ersättare  
Göran Börjesson (MP) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en representant och en ersättare till Förbundet för 
Tyresåns vattenvårdsförbund i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 35 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Stadshus AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2015 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud 
Eva Olin 

 

Ersättare 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma med 
Nacka Stadshus AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 36 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2015 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud 
Eva Olin 

 

Ersättare 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma med 
Nacka Energi AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 37 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi Försäljnings AB fr.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud 
Eva Olin 

 

Ersättare 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma med 
Nacka Energi Försäljnings AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 38 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nysätra Fastighets AB fr.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud 
Eva Olin 

 

Ersättare 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma med 
Nysätra Fastighets AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 
63 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 39 Dnr KFKS 2014/825-113 

Nominering av två styrelseledamöter med personliga 
ersättare till styrelsen för Saltsjö Pir AB fr.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamöter 
Mats Bohman 
Dag Björklund 

 

Ersättare 
Anders Börjesson 
Malin Westerback 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja två styrelseledamöter med personliga ersättare till 
styrelsen för Saltsjö Pir AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 
64 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 40 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Saltsjö Pir AB fr.o.m. ordinarie bolagsstämma 2015 
t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Mats Gerdau M 

 

Ersättare  
Brita Nyman S 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma med 
Saltsjö Pir AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 
65 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 41 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud i Boo Energi Ekonomisk förening 
fr.o.m. årsmöte 2015 t.o.m. årsmöte 2016 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade bordlägga ärendet. 
- - - - - 
 
  



 
66 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 42 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med AB Vårljus (bolag för drift av hem för vård eller 
boende för barn och ungdomar ”HVB-hem”) fr.o.m. 
bolagsstämman 2015 t.o.m. bolagsstämman 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Helene Skantze M 

 

Ersättare  
Andreas Falk S 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma med AB 
Vårljus i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 
67 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 43 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare till Sweden Green 
Building Councils årsstämma 2015 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Cathrin Bergenstråhle M 

 

Ersättare  
Roger Bydler MP 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare till Sweden Green Building 
Councils årsstämma i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 
68 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 44 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare till Filmpool 
Stockholm-Mälardalen ekonomisk förenings årsstämma 
2015 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Susann Markow (M) 

 

Ersättare  
Mattias Qvarsell (S) 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare till Filmpool Stockholm-
Mälardalen ekonomisk förenings årsstämma i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 
69 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 45 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Stockholmsregionens Försäkring AB fr.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud  
Mats Gerdau (M) 

 

Ersättare  
Mattias Qvarsell (S) 

 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma med 
Stockholmsregionens Försäkring AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
  



 
70 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 46 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ett ombud vid bolagsstämmor med 
Kommentusgruppen för 2015 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 

Ombud 
Mats Bohman 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 2 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämmor med Kommentusgruppen 
i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
 
 
  



 
71 (71) 

 12 januari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 47 

Övriga frågor 
Två politikerinitiativ har inkommit från Sidney Holm (MP), det ena om finansiering av den 
nya Skurubron och det andra om spårtrafik över gamla Skurubron. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna de två politikerinitiativen till 
stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 
 

Handlingar i ärendet 
Två politikerinitiativ den 12 januari 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Information om konferens för kommunstyrelsens ledamöter och 
ersättare 
Stadsdirektör Lena Dahlstedt informerade om att kommunstyrelsens ledamöter och 
ersättare kommer att bjudas in till en konferens den 15-16 april lunch till lunch. En formell 
inbjudan kommer inom kort. 
 
- - - - - 
 
 


